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Nr.  4242 din 31.08.2022 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 31 august  2022 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 139/24.08.2022 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

31.08.2022, ora 12.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARIAN 

TEODOR – RAUL, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN EMIL-CORNEL, 
URBAN WALTER-MICHAEL. 

ABSENTI: MARCUS IOAN . 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamna inspector Lepadat Loredana si domnul Vizi Ioan. 

Doamna secretar general al u.a.t. Batos - sunt prezenti 12 consilieri, astfel 
potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate 
punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul 

administrativ.  
 in conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei extraordinare din data de 17.08.2022 daca sunt 
completari, modificari, adaugiri? si se voteaza in unanimitate cu 9 voturi pentru, 3 
abtineri (Andone, Bita, Marian ) si 1 absent (Marcus). In cursul zilei de ieri ati primit pe 

e-mail materialul  pentru suplimentarea ordinii de zi. 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel isi anunta interesul personal cu privire la 

adoptarea unor hotarari, respectiv proiectul de hotarare privind modificarea  anexei 1 la 
Hotararea Consiliului Local Batos nr. 7/2022, proiectul de hotarare privind alocarea 
sumei de 1.000,00 lei în scopul premierii elevilor care au obţinut rezultate deosebite, 

proiectul de hotarare privind utilizarea fondului de rezerva bugetara constituit pentru 
anul bugetar 2022 si proiectul de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al 
comunei Batos pe anul 2022. Fiul meu este unul dintre copiii care vor beneficia de 

premiile acordate de catree consiliul local. 
Doamna secretar general -conform art. 228 alin. (3) din OUG nr. 57/2019 privind 

Codul administrativ, cu modificarile si completarile ulterioare: “Ulterior anunţării 
interesului personal, consilierul local sau judeţean nu mai este luat în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat 

interesul şi nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri”. 

http://www.primariabatos.ro/
mailto:batos@cjmures.ro


Doamna secretar general supune la vot suplimentarea ordinii de zi cu Proiectul de 

Hotărâre privind modificarea  anexei 1 la Hotararea Consiliului Local Batos nr. 7/2022, 
cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in unanimitate cu  11 voturi pentru, 
şi 1 absent ( Marcus).  

Doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi cu modificarile aduse  
(suplimentarea fiind nr. 7 al ordinii de zi, la punctul 10 nu sunt cereri, renumerotandu-
se punctele 8,9,10,11), cine este: Pentru? Impotrivă? Abțineri? : 

 
 

O R D I N E     D E    Z I 
 

1. Proiect de hotarare privind organizarea ediţiei a  XIX- a  a „SĂRBĂTORII 

MĂRULUI”. 
2. Proiect de hotarare privind delegarea  reprezentantilor  Consiliului Local 

al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de 
învăţământ . 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea solicitării prelungirii  scrisorii  de 

garanţie  cu nr. 296 din data de 27.06.2018  in valoare de 576.453 lei   
eliberată de  FNGCIMM-SA-IFN  în vederea garantării către A.F.I.R. a 
avansului solicitat pentru finanţarea proiectului integrat 

MODERNIZAREA, RENOVAREA SI DOTAREA CAMINULUI CULTURAL 

LOCALITATEA  UILA, NR. 116, COMUNA BATOȘ” -masura 7.6 până la data 
de 01.03.2023. 

4. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 
venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  II anul 2022. 

5. Proiect de hotarare pentru aprobarea implementării programului privind 

acordarea de  miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în unităţile de 
învăţamânt din comuna Batoş,pentru anul şcolar în curs şi anul şcolar 

2022-2023 . 
6. Proiect de hotarare privind acordarea unui sprijin financiar pentru 

unităţile de cult  din comuna Batoş. 

7. Proiect de hotarare privind modificarea  anexei 1 la Hotararea Consiliului 
Local Batos nr. 7/2022. 

8. Proiect de hotarare privind alocarea sumei de 1.000,00 lei în scopul 
premierii elevilor care au obţinut rezultate deosebite . 

9. Proiect de hotarare privind utilizarea fondului de rezerva bugetara 

constituit pentru anul bugetar 2022. 
10. Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al comunei 

Batos pe anul 2022. 

11. Diverse. 
 

si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru, 1 abtinere (Bita) si 1 absent 
(Marcus). 

Domnul primar Cotoi Dumitru – il felicit pe domnul Bita ca nu poate vota pentru 

aceste puncte, sa aveti cu totii copii care sa fie premianti, sa fie cat de multi cu medii 
de 10. 

Doamna secretar general – referitor la ce ati primit pe grupul consiliului local, 
raspunsul la Prefectura este comunicat cu rapoartele de activitate care sunt depuse, cei 
care nu le-ati depus mai puteti sa le depuneti. Persoanele in cauza stiu despre cine e 

vorba. 



Doamna presedinte de seinta Onofrei Daniela – buna ziua tuturor, tinand cont ca 

domnul primar se grabeste la o sedinta la Tg. Mures propun sa incepem cu primul 
proiect de pe ordinea de zi. 
  

Punctul 1.  
1. Proiect de hotarare organizarea ediţiei a  XIX- a  a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela - dupa cum am discutat in sedinta 

de comisii, mai sunt alte adaugiri?  
Domnul consilier Tamasan Emil – eu as propune sa se infiinteze data limita de 

propuneri de organizare/desfasurare a venimentului pana in data de 11.09.2022 si 
daca ati facut un calcul estimativ asupra cheltuielilor care le presupune 
desfasurarea evenimentelor de sambata si duminica, daca suma este suficienta. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – si eu sunt de acord sa suplimentam suma, sa dea 
Dumnezeu sa ne ajunga suma de 40.000 lei dar in urma discutiei cu cei de la 

Suseni care au alocat 60.000 lei si poate pe parcurs o sa vina idei noi care la fel  
poate costa, sa fie banii cuprinsi. Daca raman nefolositi cu atat mai bine. 
Doamna consilier Banciu Elena – pai daca sunt de unde sa ii cuprindem.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – as vrea sa atrag atentia un pic, 
daca m-i se permite, ca in legea finantelor publice locale, la art. 42, referitor la 
programe de investitii publice, pentru fiecare obiectiv inclus in programul de 

investitii trebuie prezentate informatii financiare, adica valoarea totala a proiectului, 
creditele bugetare si de angajament, graficul de finantare, costuri si la art. 45 mai 

spune ca obiectele de inventar, investitii si cheeltuieli asimilate acestor investitii se 
cuprind in programele de investitii dar daca in prealabil documentele tehnico-
economice , respectiv notele de fundamentare privind necesitatea si oportunitatea 

efectuarii cheltuielilor asimilate acestor investitii au fost elaborate si aprobate.      
Domnul consilier Fulop Domokos – pai chiar de aia a zis domnul primar ca vine 

Ardeal TV sa rezolve treaba asta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – despre ce investitie e vorba? 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – si la asta si la urmatoarele, normal 

cad se elaboreaza un proiect ar trebui sa fie niste note de fundamentare in care sa se 
explice pentru ce se aloca acei bani.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru sustinerea evenimentului mentionat.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – da, sunt de acord, da ca sa avem 
un buget pentru Sarbatoarea Marului, un  buget initial, o rectificare, normal ar 

trebui sa aiba atasate aceste documente ca sa se vada clar pe ce se cheltuie bani. 
Multumesc . Sper ca m-am facut inteleasa.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – in cazul unei investitii stim insa asta nu este o 

investitie, este un eveniment care trebuie organizat, l-am facut noi in fiecare an pana 
in 2020. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – nu este o investitie dar este o 

cheltuiala si ar trebui mai bine documentata din punctul meu de vedere.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – adica cum mai bine documentata? Se organizeaza 

un eveniment de catre primaria comunei. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – cand stabilesti un eveniment stii ca 
ai cheltuieli, atat ar fi pentru partea distractiva, formatii, partea de protocol, niste 

cheltuieli schitate , atunci tu poti sa vezi pe ce sunt alocati banii aia.  
Doamna inspector Lepadat Loredana – un buget estimativ.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – estimativ este 40.000 propus de noi iar in urma 
discutiilor cu alte comune sau alti organizatori credem ca va fi nevoie de 
suplimentare.  



Doamna secretar general – doamna Onofrei se refera ca suma aia de 40000 lei sa fie 

cu un desfasurator, exemplu 10000 pentru protocol, 3000 pentru flori, 7000 pentru 
diplome. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – normal asa ar trebui intocmit.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – de fiecare data dupa Sarbatoarea Marului, in 
sedinta urmatoare s-a venit si s-a prezentat pe ce s-au cheltuit banii. 
Doamna consilier Banciu Eleena – painea azi are un pret si maine altul.  

Domnul consilier Abos Ferencz – in cazul in care, spuneti ca dupa, si consiliul local 
nu aproba ce se intampla?  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – esti pus in fata faptului implinit si 
votezi. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de obicei, in toate situatiile nu s-a cheltuit cat s-a 

alocat.  
Domnul consilieer Abos Ferencz – pai daca alocam suma asa cum o alocam putem 

pune 1 miliard, eu stiu asta.  
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – o sa cerem de la contabilitate o 
anexa cum s-a facut pana acuma, o situatie si vedem.  

Domnul consilier Tamasan Emil – si eu sunt de acord pentru rectificarea si  
majorarea sumei la 50000 lei dar cred ca mai degraba ne confirma doamna contabil 
ca e nevoie de o prevedere bugetara care in executie urmeaza sa se vada ce se 

intampla cu suma respectiva. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – doamna presedinta cred ca la asta s-a referit, 

sa fie inclus in proiectul de hotarare privind organizarea sarbatorii suma totala de 
40000 din ce, la ce se aloca. Eu cred ca asta, la ce se aloca. Votati totalul dar pentru 
ce.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – imi cer scuze si vreau sa clarificam treaba asta, am 
discutat in sedinta pe comisii despre heltuielile care se fac la Sarbatoarea Marului 

dar nu pot sa va spun preturile ca nu am putut demara o discutie decat asa, 
informativa, scena, sonorizare, artisti, cei de la Ansamblul Muresul, premierea 
cuplurilor cu 50 de ani de casatorie, sunt cheltuieli si le pot enumera dar nu va pot 

spune cuantumul acuma. O sa ne intalnim cu totii, discutam cu ala cu scena. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cine incheie contractele cu artistii, Ardeal TV sau 
primaria? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cu artistii care emit factura noi, direct, cu restul... 
Domnul consilier Abos Ferencz – macar persoana fizica autorizata, nici macar atata 

nu are? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – sunt si copii care vin. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – mai sunt propuneri sau ce 

propuneri sunt. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cel putin pana la sedinta urmatoare sa stim, asta e 
cheltuiala defalcata. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pana la Sarbatoarea Marului ne vom mai intalni 
strict pentru asta si nu odata, daca vrem sa iasa bine trebuie sa ne intalnim, sa 

povestim. Poate vine unul si cu alte propuneri.  
Domnul consilier Abos Ferencz – daca ma intreaba cineva ce se intampla de 50000 
lei ce o sa ii raspund eu? Nu o sa pot sa ii dau nici un raspuns.  

Doamna consilier Todea Maria – dupa sarbatoare o sa se vada pe ce s-au cheltuit. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in fiecare an am prezentat un raport. Desi exista si 

e normal sa existe suspiciunea si din partea dumneavostra si din partea 
cetateanului, care se intreaba de ce a costat atata. 



Domnul consilier Abos Ferencz – domnu primar inainte de suspiciuni  trebuie sa fie 

transparenta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – este dovedit faptul ca in cadrul consiliului local, al 
primariei nu s-au risipit banii, s-au facut economii din care pe urma s-a realizat 

ceva, vizibil. 
Domnul consilier Abos Ferencz – am inteles asta, daca cineva te intreaba ce se 
intampla cu banii aia ce o sa le poti spune. Sa le spun ca nu stiu? 

Doamna consilier Banciu Elena – o sa te informezi pana atunci si o sa stii. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - dar nu asa decurge normal un 

lucru. Trebuie sa ai niste oferte, sa ai de unde alege, acuma lucrurile sunt facute asa 
cum sunt dar de asta am mai facut apel. 
Doamna consilier Banciu Elena – te duci la cumparaturi ca stii ca trebuie sa faci 

masa de protocol, nici macar nu stii cate persoane vei avea. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – faci un buget estimativ. 

Doamna consilier Banciu Elena – e facut, de ce va legati de tot felul de amanunte la 
care nu putem sa le dam un raspuns. Eu constat faptul ca nu ati organizat 
niciodata asemenea evenimente in care sa va implicati si sa nu stiti la urma de unde 

mai scot niste bani sa platesc. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – ba din contra, cand am avut o 
activitate am avut un buget stabilit pe diferite categorii cu ce am avut nevoie. Nu e 

vorba de nici o suspiciune, asa cum a spus si domnul Abos, atunci cand te intreaba 
omul ceva sa nu ridici din umeri.  

Domnul viceprimarGliga Ioan – de unde sa stim noi ca fanfara de la Reghin  sau ce 
fanfara vine , vine cu 10 persoane sau 15 si trebuie sa ii dam 20 de mici sau 30. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - referitor la propunerea pentru data 

de 11.09, se refera la toti cetatenii? Atunci trebuie sa publicam ca sa se stie. 
Domnul consilier Tamasan Emil – toata lumea care doreste sa vina si  se incadreaza 

in tematica sarbatorii. 
 Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - sunteti de acord cu propunerea 
domnul Tamasan? se voteaza in unanimitate cu 12 voturi pentru, 1 absent ( 

Marcus). 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – se supune la vot propunerea de 

majorare la suma de 50.000 lei si se voteaza cu 12 voturi pentru, 1  absent (Marcus).  

Se adopta hotararea nr. 39 din 31.08.2022 privind organizarea ediţiei a  XIX- a  
a „SĂRBĂTORII MĂRULUI”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – inainte de a trece la punctul urmator as vrea sa va dau 
citire la ultimul paragraf al raportului de specialitate: „ Pentru buna reuşită a 
„Sărbătorii mărului” va fi antrenat întreg aparatul executiv al Primăriei, membrii GAL – 

Lut, Sar, Campie  precum şi invitaţia participării şi implicării tuturor consilierilor locali. 
Va rog sa fiti implicati si alaturi ca sa nu existe nici o alta discutie ca n-am stiut de aia 
sau nu stiu de cealalta si atunci cu siguranta puteti sti si ce raspuns sa le dati 

persoanelor care va intreaba, si e normal sa va intrebe, chiar astept sa ma intrebe si pe 
mine, sa nu mai existe suspiciuni. Va rog sa ne implicam cu totii, cum de altfel am 

facut-o de fiecare data si a iesit. Stiti cum e vorba ca nici la mort nu e toata lumea 
multumita.  
  

Punctul 2. 
2. Proiect de hotarare privind delegarea  reprezentantilor  Consiliului Local al 

comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de 
învăţământ . 



Domnul consilier Abos Ferencz – avand in vedere ca in Consiliul de administratie 

al scolii Batos nu avem nici un reprezentant al minoritatilor, care nu depinde numai 
de Consiliul Local, propun sa aiba si minoritatile un reprezentant, votat, numit.    

Domnul consilier Fulop Domokos – il propun pe domnul consilier Abos Ferencz, a 

mai fost la invatamant. 
Domnul consilier Tamasan Emil – propun pe domnul Cimpean Vasile-Augustin si 
pe doamna Banciu Elena.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - nu se poate sa faceti doar o 
propunere si dupa aceea urmatoarea? 

Domnul consilier Abos Ferencz – avand in vedere ca nu se tine cont de nimic eu 
nici nu votez la acest punct. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - supun la vot propunerea 

domnul Fulop si voteaza cu 4 voturi pentru ( Onofrei, Urban, Fulop, Marian), 3 
impotriva (Baniu, Bita, Todea) si  (Tamasan, Cimpean, Andone, Gliga), 1 absent ( 

Marcus) si domnul Abos care a anuntat ca nu va vota. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - se supune la vot propunerea 
domnului Tamasan pentru domnul Cimpean si se voteaza cu 7 voturi pentru ( 

Andone, Banciu, Gliga, Todea, Cimpean, Tamasan, Bita), 4 voturi impotriva ( 
Onofrei, Fulop, Urban, Marian),1 absent ( Marcus) si domnul Abos care a anuntat 
ca nu va vota. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela - se supune la vot propunerea 
domnului Tamasan pentru doamna Banciu Elena si se voteaza cu 7 voturi pentru 

( Andone, Banciu, Gliga, Todea, Tamasan, Cimpean, Bita), 3 impotriva ( Onofrei, 
Urban, Marian), 1 abtinere ( Fulop), 1 absent (Marcus) si domnul Abos care a 
anuntat ca nu va vota. 

Se adopta hotararea nr.40 din 31.08.2022 privind delegarea  reprezentantilor  
Consiliului Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al 

unităţii de învăţământ . 
Domnul primar Cotoi Dumitru- referitor la ce a spus domnul Abos, o sa iau in 
calcul faptul ca exista clasa de limba maghiara, ca exista minoritati, delegarea, o 

sa discutam impreuna. Este nevoie si de un reprezentant al primarului, o sa am 
in vedere treaba asta.  

 

Punctul 3. 
3.Proiect de hotarare privind aprobarea solicitării prelungirii  scrisorii  de 

garanţie  cu nr. 296 din data de 27.06.2018  in valoare de 576.453 lei   
eliberată de  FNGCIMM-SA-IFN  în vederea garantării către A.F.I.R. a 
avansului solicitat pentru finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, 

RENOVAREA SI DOTAREA CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA  UILA, NR. 

116, COMUNA BATOȘ” -masura 7.6 până la data de 01.03.2023. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – desi lucrarile la Caminul Cultural din Uila sunt 

finalizate, pentru intocmirea documentelor pentru a se face receptia noi trebuie sa fim 
in termen si cu  scrisoarea de garantie.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 
pentru, 1  absent ( Marcus ).  

Se adopta hotararea nr.41 din 31.08.2022 privind aprobarea solicitării 
prelungirii  scrisorii  de garanţie  cu nr. 296 din data de 27.06.2018  in valoare de 
576.453 lei   eliberată de  FNGCIMM-SA-IFN  în vederea garantării către A.F.I.R. a 

avansului solicitat pentru finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, 



RENOVAREA SI DOTAREA CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA  UILA, NR. 116, 

COMUNA BATOȘ” -masura 7.6 până la data de 01.03.2023. 
 

Punctul 4. 
4.Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 

venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  II anul 2022. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul de specialitate. 

Domnul consilier Fulop Domokos – la autoritati publice, cheltuieli materiale, 84054 
lei, ce se include? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – tot ceea ce aveti in anexa la buget, pe Titlul II 

Bunuri si servicii, in anexa la buget sunt defalcate si chiar si in contul de executie 
eliberat de trezorerie sunt defalcate. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 
pentru, 1 absent (Marcus).  

Se adopta hotararea nr.42 din 31.08.2022 privind aprobarea contului de 
execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  
II anul 2022. 

 
Punctul 5. 

5.Proiect de hotarare pentru aprobarea implementării programului privind 
acordarea de  miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în unităţile de 
învăţamânt din comuna Batoş,pentru anul şcolar în curs şi anul şcolar 2022-

2023 . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – imi doresc si sper sa fiti si dumneavoastra de acord  
sa continuam programul prin care am oferit elevilor din comuna Batos in anul scolar 

trecut produsele locale. Pana acum au fost mere, miere si suc de mere. Am vazut ca 
este prevazuta o suma, astazi putem estima ca un kg de mere costa atat,   suma este 

estimativa de 19.000 lei, daca ne ajunge e bine si daca nu iarasi m-as bucura  
pentru producatori. Prin program cred ca multumim in primul rand pe copiii care 
beneficiaza de aceste produse, si in al doilea rand pe cei care le produc.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – suma e cuprinsa pana la finele anului 
bugetar.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - deci anul acesta calendaristic. 
Doamna consilier Banciu Elena – cine au fost producatorii care au beneficiat? 
Domnul consilier Abos Ferencz – asta nu e interesant, cine a fost, cine nu a fost. A 

mai trebui cineva inscris pe lista asta sau ce sa inteleg? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – producatorii trebuie sa respecte prevederile, sa 
detina documente. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - se pot anunta producatorii si in 
functie de ce documente au pot sa depuna oferta, presupun ca se cer oferte . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – mi-as dori prin rotatie toti sa poata beneficia insa 
am avut si raspunsul ca pentru atata nu merge sa isi faca acte.  
Domnul consilier Abos Ferencz – s-ar putea sa fie si laptele inclus.  

Domnul consilier Tamasan Emil – daca este un producator autorizat. 
Domnul consilier Abos Ferencz – pana nu hotaram. 

Doamna consilier Banciu Elena – este un secret sa nu stim cine a dat produsele? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnul Pogacean- firma Agromat pentru mere, 
Moldovan de la Uila pentru miere si pentru sucul de mere domnul Farago.  

 



Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 
voturi pentru, 1 absent (Marcus) .  
Se adopta hotararea nr.43 din 31.08.2022 pentru aprobarea implementării 

programului privind acordarea de  miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în 
unităţile de învăţamânt din comuna Batoş,pentru anul şcolar în curs şi anul şcolar 
2022-2023 . 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - as vrea sa face eu o mentiune, sa 
se consemneze in procesul-verbal, ca si anul trecut cand s-a votat acest proiect, toata 

lumea, toti am fost de acord.    
Domnul primar Cotoi Dumitru – discutabil. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - nu e discutabil, strict pe acest 

proiect am fost de acord, discutiile au fost intr-un alt context.  
 

Punctul 6. 
6.Proiect de hotarare privind acordarea unui sprijin financiar pentru unităţile 
de cult  din comuna Batoş. 

Domnul consilier Fulop Domokos – pentru Parohia ortodoxa Goreni s-a depus 
devizul de lucrari pentru 30.000 lei? Putem sti in ce consta? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – da, pentru acoperis la biserica. 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu se putea prelua cererea daca nu avea devizul. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – celelalte cereri au primit si anul trecut. In anul 

viitor nu vom acorda sprijin ci vom cumpara pentru fiecare capela cate un capac 
frigorific. Daca mai ramane ceva vom vedea. Stiti foarte bine ca doamna Lepadat ne-
a adus un desfasurator cu banii primiti in ultimii ani, unde au fost altii decat cei 

care sunt astazi pe lista.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu am nimic, sunt impartial total, daca bine tin 

eu minte, Biserica evanghelica nu apare, numai anul trecut.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – la Biserica evanghelica au fost miliarde de lei 
contravaloare la scoli,  camine culturale. Sa ii foloseasca in scopul repararii 

bisericilor. 
Domnul consilier Abos Ferencz – am inteles si din votul de la scoala, atat reprezinta 
pentru noi minoritatile din Batos.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – in perioada asta biserica evanghelica a fost cea mai 
avantajata, a avut ce vinde si a avut si cine sa cumpere.  

Domnul consilier Abos Ferencz – adica sunt de vina ca au avut ceva. Noi nu am fost 
obligati sa cumparam de la ei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar noi am avut nevoie de camine culturale si scoli.  

Domnul consilier Abos Ferencz – atunci propun sa facem si pe anul viitor o suma 
alocata de 50.000 lei/an si aia impartita pe baza cererilor. Se aloca o suma fixa care 
se imparte.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – cel mai echitabil ar fi domnilor, hai sa vedem in 
functie de populatia, de procentul de enoriasi ai bisericii si atunci ce se intampla 

acolo.  
Domnul consilier Tamasan Emil – daca mergeti pe numar de persoane e 
discriminatoriu, noi discutam de institutii nu discutam ca 2 suntem ortodoxi si 1 

maghiar si1 sas . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar domnu Abos anul trecut am alocat bisericii 

evanghelice. Daca nu solicita ce sa le fac eu. 
Domnul consilier Abos Ferencz – daca au solicitare si nu e conforma de acord. 



Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - criteriile astea clare ar trebui 

stabilite la bugetul initial, la inceputul anului.  
Domnul consilier Tamasan Emil – la inceputul anului au fost citite cererile. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu sunt de vina ei, nu stiu daca au fost anuntati, 

cel putin la Uila eu am vorbit cu domnu parinte de la ortodoxi. Restul stiu ca trebuie 
sa depuna cereri conforme? 
Doamna consilier Banciu Elena – sa se intereseze. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – o sa cer iarasi de la doamna contabila, uitati-va ce 
sume au primit in anii trecuti.  

Domnul consilier Abos Ferencz – vorbesc strict de biserica evanghelica, sigur nu 
exist ape lista aia, numai in 2021. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – biserica evanghelica din Uila a primit bani cand a 

facut acoperisul la biserica din Uila.  
Domnul consilier Tamasan Emil – a primit material lemons sub forma de ajutor. 

Domnul consilier Abos Ferencz – aia a fost in 2011. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu sunt discutii 

sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 10 voturi pentru, 

1 absent (Marcus).  

Se adopta hotararea nr.44 din 31.08.2022 privind acordarea unui sprijin 
financiar pentru unităţile de cult  din comuna Batoş. 

 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotarare privind modificarea  anexei 1 la Hotararea Consiliului 

Local Batos nr. 7/2022. 

Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – paraseste sala. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela - aici am identificat ca nu era 
specificat clar elevii din ciclul gimnazial si liceal, exista o fata cu rezultate foarte bune 

care a ramas pe dinafara si atunci s-a considerat ca ar fi bine sa se scrie clar si concret 
in regulament ciclul gimnazial si liceal, si am propus ca elevii sa fie premiati cu suma 
de 1000 lei net, chiar s-a muncit pentru rezultatele astea.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezinta lista elevilor cu media 10. 

Domnul consilier Tamasan Emil – nu am alte propuneri fata de suma sau 

cuantumul premiilor, insa as recomanda ca pe viitor aceasta premiere sa se faca odata 
cu serbarea de sfarsit de an scolar, fiindca are un alt impact asupra elevului si a 

tuturor celorlalti elevi din scoala respectiva. Media scolarului se stie inainte cu 3,5 zile, 
o saptamana inainte de serbarea de sfarsit de an scolar. In public ar avea cu totul alt 
impact. 

Doamna secretar general – initial, in regulament era prevazut ca in luna iunie se va 

face premierea, timpul nu o sa permita sa isi depuna documentele si sa se i-a si 
hotarare de consiliu local.  Propunerea este de modificare pentru luna septembrie, in 
ideea ca se va face premierea la momentul cand se va deschide anul scolar. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu o sa reusim nici pana luni sa avem suma.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – cel mai bine la Sarbatoarea Marului.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - in contabilitate cat de reprede se 
poate ridica suma? Cat programati ca ar dura? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – mai intai trebuie bugetul, primita hotararea, 
deschidere de credite, e o procedura mult mai lunga. Programare, ridicare numerar in 

trezorerie, care se face pana in 25 a lunii precedente. Daca ma programez cu numerar 
pentru luna septembrie trebuia sa o fac pana in 25 august. 



Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  - sa avem in vedere ca la anul sa fie 

inceputa procedura pe sedinta din iunie, iulie, chiar dupa sfarsitul anului ca la 
inceputul anului scolar sa isi poata ridica banii.  

Domnul rimar Cotoi Dumitru – sa aiba in vedere doamna Lepadat, sunt 5 copii, 
5000 lei. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – premierea conform Codului fiscal pana in 

600 lei neimpozabil, de la 600 se impoziteaza, pe 400 lei trebuie sa retinem impozit. 
Atunci punem 6000 rotund ca in buget suma e rotunjita. Impozitul e 10%. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu sunt discutii 

sau propuneri supun la vot propunerea si se voteaza cu 11 voturi pentru, 1 absent 
(Marcus) si domnul Bita care si-a anuntat interesul si a parasit sala.  

Se adopta hotararea nr.45 din 31.08.2022 privind modificarea  anexei 1 la 
Hotararea Consiliului Local Batos nr. 7/2022. 

 

Punctul 8. 

8. Proiect de hotarare privind alocarea sumei de 1.000,00 lei în scopul 
premierii elevilor care au obţinut rezultate deosebite. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – 6000 in buget ca sa pot sa retin impozit. 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu sunt discutii 
sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru, 

1 absent (Marcus) si domnul Bita care si-a anuntat interesul si a parasit sala.  

Se adopta hotararea nr.46 din 31.08.2022 privind alocarea sumei de 6.000,00 
lei în scopul premierii elevilor care au obţinut rezultate deosebite. 

 

Punctul 9. 

9. Proiect de hotarare privind utilizarea fondului de rezerva bugetara constituit 

pentru anul bugetar 2022. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – la inceputul anului a fost constituit fondul de 
rezerva bugetara iar acum propun utilizarea sumei totale de 103.000 lei in prima faza 

pentru realizarea urmatoarelor obiecte de investitii: instalatie termica sala de sport 
Dedrad 29.000 lei, in buget este prevazuta suma de 20.000 acum doar 9000 lei, 80.000 
pentru instalatia termica la scoala gimnaziala Batos si suma de 14.000 lei pentru 

reparatii trotuare. Suma totala este de 89.000 lei. Aici propun si cuprinderea celorlalte 
hotarari care tocmati le-ati aprobat, sa utilizam tot de la fondul de rezerva bugetara, 

respectiv 60.000 pentru sustinere culte, 50.000 pentru Sarbatoarea Marului, 6000 
pentru premiere elevi si 19.000 pentru programul elevilor, in suma de 135.000 lei, 
suma totala de 238.000 lei.  

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu sunt discutii 

sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru, 
1 absent (Marcus) si domnul Bita care si-a anuntat interesul si a parasit sala .  

Se adopta hotararea nr.47 din 31.08.2022 privind utilizarea fondului de 

rezerva bugetara constituit pentru anul bugetar 2022. 

 

Punctul 10. 

10.Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al comunei Batos pe 
anul 2022. 



Doamna inspector Lepadat Loredana – initial s-au cuprins cele trei note de 

fundamentare, 2 pentru instalatii termice si una pentru reparatii trotuare. Propun si 
cuprinderea hotararilor adoptate. 

Domnul consilier Abos Ferencz – la Dedrad se schimba din nou instalatia sau ce se 
intampla? Lucrarile la trotuare unde o sa fie? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu a fost deloc.  

Domnul consilier Fulop Domokos -  sectoarele unde trebuie reparat nu prezinta 

garantie? 

Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela  – avand in vedere ca nu sunt discutii 
sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 11 voturi pentru, 

1 absent (Marcus) si domnul Bita care si-a anuntat interesul si a parasit sala.  

Se adopta hotararea nr.48 din 31.08.2022 privind rectificarea Bugetului Local 
al comunei Batos pe anul 2022. 

 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la ora 2 trebuie sa fiu la o sedinta la prefectura, 

pentru dumneavoastra ce intrebari aveti, doamna secretara si domnul vice va rog sa 
notati pentru a putea raspunde. Saptamana viitoare as vrea sa ne intalnim sa discutam 
pentru ca mai sunt inafara de Sarbatoarea Marului probleme legate pentru lemne, 

firma de exploatare se poate apuca de treaba, sa putem anunta populatia sa se inscrie, 
nu vom da din prima bonuri, ne vom intalni si vom stabili impreuna cui vom acorda 
bonuri de lemne.  

Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel se reintoarce in sala.  

Domnul consilier Tamasan Emil – care este stadiul scolilor, tinand cont ca luni se va 
deschide anul scolar.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – avem scolile care nu au probleme, majoritatea cu 
autorizatie ISU, problema cea mai mare ar fi fost la scoala Batos unde inca nu avem un 

raspuns de la CNI, s-a lucrat peste tot, s-a zugravit, s-au facut conditii minime peste 
tot, la Batos va functiona incalzirea centrala, s-a lucrat la geamuri sa nu mai fie 

problema. 

Domnul consilier Abos Ferencz – la scoala Batos se mai zugraveste sau a fost 
zugravit? Intr-o clasa am vazut o pata mare de la apa, infiltratii de apa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – stiu ca s-au schimbat tigle, o sa va rog pe cei din 
Consiliul de Administratie al scolii ca mai din timp omul de servici de la scoala sa 

mearga sa schimbe. 

Domnul consilier Abos Ferencz – pata e mai veche, acolo nu s-a zugravit. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – unde a considerat domnul director s-au facut 
lucrari. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – domnule vice la pas fiecare scoala, clasa, vom 

merge impreuna maine dimineata. Tot ce n-i s-a solicitat le-am pus la dispozitie. Mai 
avem doua zile sa finalizam ce e de finalizat. Va astept la discutii, povestiti cu oamenii 
care stiti ca s-ar implica si ar aduce un plus Sarbatorii Marului. La fiecare editie am 

avut ceva nou, ganditi-va anul acesta ce ar putea fi.  

 

Punctul 11. 
11.Diverse. 

1. domnul consilier Fulop Domokos – domnule vice, as vrea sa va intreb in 
legatura cu curatarea paraului Lut, de la pod in jos de centru nu s-ar putea curata 
un pic pana la Sarbatoarea Marului? A fost vorba intr- o sedinta anterioara si de 

paraul asta din centrul Batos-ului, o sa se mai faca ceva? 



Domnul viceprimar Gliga Ioan – la Lut nu se poate interveni de azi pe maine, acolo 

trebuie un excavator mare si solicitat la Apele Romane. Am vazut si noi ca se 
colmateaza tare, s-au facut deja doua  paraie, pe mijloc e cu un metru mai sus, noi 
l-am mai curatat, in cosim cat putem. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – si daca se cere de la Apele Romane un punct de 
vedere sau o autorizatie. 
2.domnul consilier Abos Ferencz – cu asistentii sociali, tichetele de vacanta pe 

anul 2021, am inteles ca nu au primit anul trecut tichete de vacanta. 
     Doamna secretar general – in 2021 nu s-au acordat. 

Domnul consilier Abos Ferencz – si pe 2022? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – s-au dat dupa aprobarea bugetului. 
Domnul consilier Abos Ferencz – in august a primit Carp Aurelia.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – eu ma refer ca si plata, cardurile au fost 
alimentate de catre firma care le limenteaza in luna martie. Unde e tinut fizic cardul nu 

stiu. 
Domnul consilier Abos Ferencz – i la adus angajatul primariei in luna august. Cum 

sa ii aloci suma cand el nu are card primit. In 15-20 august la primit. Va rog sa va 

informati. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – o sa intreb la asistenta sociala. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cum nu s-au dat pe 2021? 

Doamna secretar general – nimeni nu a beneficat in anul 2021. 
Domnul consilier Abos Ferencz –si in 2020 ce a fost, tot card cu bani alocati? 

Doamna secretar general – ori card ori tichet, depinde de perioada in care a 
beneficiat. 

Doamna consilier Banciu Elena – asta este de consiliul local? 

Domnul consilier Abos Ferencz – v-i se pare normal ca un card sa se dea in luna 
august? care s-a primit in 2021. 

Doamna secretar general – nu a primit nimeni in 2021. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu suma, cardul. 
Doamna secretar general – nu a primit nimeni in 2021. In 2020 dupa luna iunie sau 

emis carduri pentru cei care nu au luat la inceput, pana atunci au fost vouchere pe 
suport de hartie. In 2020 a avut? 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu o sa mai intreb nimica sa nu o mai deranjez pe 

dna Banciu. 
Doamna presedinte de sedinta Onofrei Daniela – alt subiect mai aveti domnul Abos? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – eu stiu ca s-au predat pe baza de semnatura, 
acum ca nu s-a ajuns sau dansa nu a ajuns la noi asta nu stiu, o sa intreb la asistenta 
sa vedem tabelul cu cardurile predate. 

3. domnul consilier Urban Walter-Michael- domnule vice cand ne puteti da buldo 
la Goreni sa sapam niste santuri? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – de saptamana viitoare cand vine Laurentiu la lucru.  

Domnul consilier Andone Teodor – numai Laurentiu poate veni? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – poate si altcineva. Calin are mai multe solicitari. 

Domnul consilier Andone Teodor – atunci trebuie sa stam careva cu el. 
Domnul consilier Abos Ferencz – daca cumva la zilele marului o sa fie prea multe 
activitati sportive la Batos se pot duce si la Uila ca avem o baza sportiva de numa 

numa, curatata si acum, jumatate iarba jumatate asfalt, ii jumi juma, zgura si iarba, 
le imbinam si se pot aduce si la Uila din activitatile sportive.  

4. doamna consilier Onofrei Daniela – domnul Fulop a pus o intrebare despre 
paraul din centru, acolo s-a uitat un pic explicatia, daca ne puteti spune despre 
el ceva. 



Domnul viceprimar Gliga Ioan – stiu ca saptamana trecuta au fost iarasi 

proiectantii cu domnul primar pentru paraul din centru, exact nu stiu ce au 
discutat ca nu am fost cu ei.   
Doamna consilir Onofrei Daniela – eu din ceea ce stiu s-a intocmit un proiect in 

valoare de aproximativ 2.000.700 lei pentru amenajarea paraului, undeva de la 
Crisan si pana dupa Leonut cred, toata documentatia si intocmirea proiectului a 
costat in jur de 50.000 lei, aproximative sume, cert e, dupa parerea mea , nu cred 

ca din fonduri locale se va  putea sustine un asemenea proiect pentru ca suma e 
foarte mare. Noi v-am prezentat odata concluziile unor specialisti care militau 

pentru pastrarea paraielor, cursurilor de apa, verzi, adica nebetonate, pentru ca 
sunt si mai eficiente si mai ieftine si m-i se paree, acuma poate gresesc dar e 
strict parerea mea, cheltuiala asta de 47.000 lei pe care ne-a spus-o doamna 

contabila, inutila  , pentru ca nu stiu noi cand vom avea bani ca sa betonam, ca 
practic la asta se refera proiectul,  betonare, dalare a paraului, eu consider ca cu 

banii respectivi se putea amenaja prin forte proprii cat un pic cate un pic 
plantarea de arbori, arbusti care ar fi sustinut malurile, crearea din loc in loc de 
zone inundabile, unde cand apa vine cu presiune isi incetineste cursul si inclusiv  

portiunile din amonte, adica de pe dealuri, alea trebuie intretinute,  facute 
santuri. Am inteles ca mai demult erau santuri care sa preia atunci cand debitul 
e prea mare, strict punctul meu de vedere. Acuma daca tot suntem la parau, sunt 

cativa cetateni nemultumiti de cum arata paraul, in special de la parc pana la 
doctorita, ii plin de vegetatie, sunt gramezi de pamant, de crengi, acolo daca 

totusi vine ziua marului sa fie curatat si amenajat.  
Referitor la scoli am o solicitare, foarte multi copii merg cu bicicletele la scoli, 
montarea unor suporturi pentru biciclete, nu cred ca e asa de costisitor, se pot 

facee si sa se puna. Uneori si in curtea scolii mici am vazut cate odata si peste 10  
biciclete aruncate acolo pe jos.  

Acuma nu stiu cate tomberoane din alea mari pentru colectare selectiva sunt dar 
sunt unii cetateni care solicita sa se puna si la intersectii de strazi intrucat ei vor 
sa colecteze selectiv peturi, sticla si nu au posibilitatea sa le aduca in centru, 

inclusiv tomberonul de metal  peentru sticla e pus langa sintetic, consider ca ar 
trebui mutat pentru ca e plin de alte mizerii, inclusiv vineri nu a fost golit. 
Domnul viceprimar Gliga Ioa – sticla? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – nu sticla, rau alte mizerii, eu vineri seara  m-
am dus cu sticla in ideea ca pot sa le pun acol si  sa stiti ca le-am pus acolo, si 

nu au decat sa le sorteze, deci trebuie puse undeva strategic, inscriptionate, ca sa 
se vada, ca mai sunt si alti oameni care vor sa duca sticla intr-un loc bine 
stabilit. Am vazut chiar aici langa magazin la Valentina sunt 6 tomberoane, cate 

doua din fiecare culoare, se pot monta inclusiv pe strada asta . 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu se pot monta, sunt declarate rampe la 
Consiliul judetean, unde sunt stabilite si acolo trebuie sa le mentinem.   

Doamna consilier Onofrei Daniela – si atunci ce facem cu oamenii? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – numai daca mai achizitioneaza primaria. 

Deocamdata doar astea sunt primite. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar s-au mai cumparat tomberoane, nu? Si 
alea nu sunt ale noastre sa le putem muta unde vrem? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – s-au cumparat, le inlocuim la rampe, ati vazut 
cat tin. De asta sunt cate doua, ne-au solicitat si la blocuri, la magazine, ca nu le 

ajung cate un tomberon pana la golire.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – pana cand se va remedia problema macar 

tomberoanele alea de metal  care sunt strict pentru sticla sa se inscriptioneze, sa 
se puna intr-un loc, sa se anunte ca sa stie oamenii ca se poate colecta.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – sticla se poate colecta numai ca ei cand vin la 

golit si vad ca sunt si alte mizerii in el nu il iau.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – atunci ar trebui mutat sau schimbat. 
Domnu viceprimar Gliga Ioan – toata lumea stie ca cel de metal e pentru sticla, e 

inscriptionat. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu stie, s-a dus de pe el. E fix langa sala de 

sport, mutat de acolo. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – acolo este rampa, noi nu putem sta in fiecare 
seara langa copiii care joaca fotbal sa nu mute tomberonul de plastic, acolo 

trebuie de sticla, la terenul sintetic. Stiti destul de bine ca se mai bea  si unde sa 
arunce sticla, in cel de plastic? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – se poate duc unul de plastic daca acolo e 
platforma? Si cu ceva inscriptionat sa se vada ca e pt sticla. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – o sa ducem dar cred ca si este, ori e cu 3 m mai 

incoace, pe colt la gardul de la scoala.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – la colt la scoala sunt 2. Am mai solicitat in 
primavara sa se monteze cosuri de gunoi pe starzile adiacente, de la centru incolo 

pana in capatul strazilor, ati spus atunci ca sunt cosuri si o sa se monteze dar 
inca nu s-a reusit. Dacaa puteti sa faceti lucrul asta, incepe scoala si stim ca se 

arunca.  
Daca s-au facut reparatii la trotuarele aflate in garantie, am mai solicitat si lucrul 
asta. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – inca nu. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar stiti ca sunt trotuare care deja sunt iesite 

din garantie si care aveau nevoie sa fie reparate. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – care stiti dati-mi nist date, probabil nu am 
observat. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – o sa iau situatia si o sa va anunt.gardul de la 
primarie este inestetic, ar trebui inlaturat, mai frumos arata fara el. In general 
astea sunt solicitari de la cetateni.  Sunt anumite poduri sau podete care ar 

trebui semnalizate, noaptea  nu se vad, e pericol de accident, mai ales ca traficul 
e foarte mare. La podetul la iesirea din Dedrad cineva era sa faca accident din 

cauza ca venea un tir si trebuia sa mearga farte pe margine si podetul ala nu e 
semnalizat, ala de langa voi. Nu stiu, gasita o metoda de a fi semnalizate si pe 
timp de noapte, banda reflectorizanta. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – sunt drumuri judetene, sunt vopsite alb, noi le 
mai vopsim, o sa le facem o solicitare. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – sa plang oamenii de unele spatii verzi, nu 

toate, inclusiv spatiul din centru care e plin de mizerii si mobilier in stare 
proasta. Inteleg ca baietii de la salubritate in fiecare zi sau la cateva zile curata, i-

am vazut si eu, dar nu stiu care e solutia,ii foarte multa mizerie, coji de seminte, 
am solicitat si mai demult sa puneti o camera de luat veder. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – propuneti o persoana pe timp de noapte sa stea 

acolo.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu se mananca numai noaptea. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – camera ii atentioneaza pe copii sa nu arunce 
samanta jos? 



Doamna consilier Onofrei Daniela – daca ar sti ca este camera acolo, care bate 

spre parc, da, cu siguranta si parintii lor. Eu am surprins  mame care mancau 
seminte si aruncau pe jos.  
Domnul consilier Abos Ferencz – sa fie iluminat, in general la intuneric ne 

tragem.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu stiu de cine apartine terenul de langa 
capela, acolo este o gramada mare de pamant, ar trebui un pic curatat si 

amenajat, nu stiu in atributia cui e. Multe dintre aceste aspecte mi-au fost aduse 
la cunostinta de catre cetateni, cred ca sunt in mare parte in atributia 

dumneavoastra si am avut solicitari de a prezenta dumneavoastra un raport de 
activitate lunar, in care in fiecare zi sa spunti ce activitate ati efectuat peentru a 
putea sa ne justificam in fata cetatenilor.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – este raportul de activitate, este pus, doamna 
secretar nu e pus pe site? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – nu e pus, eu nu am vazut raport de 
activitate, dar nu din punct de vedere al consilierului ci de viceprimar.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – ala face parte si de viceprimar. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – eu v-am adus la cunostinta ceea ce m-i s-a 
solicitat.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – da, da. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pe bune, o sa iti spun dar nu acuma.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – ce sa ii spun, ca azi la ora de m-am dus pe 

pasune de am masurat? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – exact asa a zis, sa ne spuna ca luni a fost pe 
pasune, marti la Reghin... 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – iti spun acuma, sa stea linistit. 
   

5. domnul Vizi Ioan – doamnelor si domnilor consilieri, executivul primariei, va 
salut cu respect. Sunt la a patra sedinta in acesti doi ani de cand sunteti 
constituiti legal in Consiliul Local Batos.  As vrea sa fac cateva referiri. 

Sarbatoarea Marului reflecta oglinda si ospitalitatea populatiei din comuna 
Batos. Salut, parca domnul consilier Tamasan a zis sa ridicati baremul fiindca s-
ar putea sa apara, am avut eu proprie experienta cand a aparut executivul cu 

consilierii locali ai unei comune fara sa ne anunte, au hotarat in ultimul moment, 
normal ca i-am invitat la masa in caminul cultural si i-am servit, fara sa stim ca 

vin in jur de 15 oameni. Nu puteti face exact portii, e ceva minimalist ce spun. 
Salut ca ati aprobat, la urma va trebui sa dea socoteala executivul si eu cred ca 
veti fi  foarte incantati si dumneavoastra pentru reusita, v-am spus, este oglinda 

comunei Batos, ca si la o nunta, sa ne iasa bine. 
Despre acesti minunati copii ai nostrii, din comuna Batos, chiar va felicit ca ati 

acordat aceasta mie de lei dar nu ajunge, nu ma refer la bani, faceti bine domnilor 

din executiv, afisati-i si la toate panourile existente din comuna, chemati-i pe scena 
la Sarbatoarea Marului fiindca merita, ei sunt florile noastre care ies in relief si 

suntem toti mandrii de ei. Noi am avut pe vremea noastra o fata care a luat locul III 
pe tara la  literatura si limba romana, Ramona Moldovan, am facut chef, au 
contribuit parintii cu tot ce a trebuit, sarbatoare mare in camin. Am inteles ca sunt 

copii de 10, eu ma inclin in fata fiecaruia, spuneti-i domnului primar, invitati-i pe 
scena, sa vada toata lumea florile, somitatile noastre.      

Domnul viceprimar Gliga Ioan – eu am propus sa fie premiati la Sarbatoarea 
Marului, daca ne incadram in termenul cu ridicarea sumelor.  

Domnul Vizi Ioan – asta va avea un rol stimulativ, educativ.  



Imi face impresia ca de doi ani de zile prasiti, capaliti la aceeasi cultura, 

dumneavoastra personal inca nu ati infiintat o cultura a dumneavoastra, si daca 
cineva o sa zica sa fac o referire pai fac o referire, un proiect de hotarare asupra 
caruia nu cred ca s-a discutat. Dumneavoastra observati la nivel de Comuna Batos, 

asa o retardete, o nepasare, nu exista cultura. Avem camine superbe,  in toate 
satele, un partid de aici nu a venit sa zica domnilor hai sa angajam cu ½ norma, 
asta doamna secretara va decide sau doamna contabila conform legii, un metodist 

cultural, nu om de serviciu, va rog sa retineti, un metodist care sa se priceapa, nu 
sa stergem pe jos,  care sa ne scoata din amorteala asta. De cand nu a fost 

Ansamblul Muresul in caminul cultural Dedrad, Batos, in general autocarele 
ansamblului aduc satenii,  sa facem o sala plina, de cand nu a fost un spectacol 
unde sa venim cu drag. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – de doi ani, am avut pandemie, nu s-au putut 
aduce formatii, nu au fost activitati.  

Domnul Vizi Ioan – ganditi-va in perspectiva, legea va permite sa va alocati bani 
la cultura, la sport. Ganditi-va la cultura si la niste preturi accesibile la spectacol, 
stiti cand a fost teatrul din Tg. Mures la Batos ultima data? Scoateti-ne din 

amorteala, nu lasati indobitocirea tinerilor, a teraselor pline iar cultura e fix pix.   
Cine nu are cultura e vai si amar de capul lui. Si eu vorbesc cu oameni, si eu am 
prieteni, nu numai unguri, toti isi doresc, daca ar fi sambata ce ne-am duce? Noi 

platim de multe ori maxi-taxi si mergem la Reghin, va dati seama ca pe langa costul 
biletului mai platim si maxi-taxi, 23-25 cati incapem mergem la un spectacol dar 

aici, pe plan local, cat de frumos ar fi. Faceti bine, miscati-va un pic, cereti, nu cereti 
nimic ilegal, daca am deranjat pe cineva din start imi cer scuze. Multumesc! 

 Doamna presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise 
lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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